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À suivre en français

Hello firstname,

As we step into September for the beginning of another school year, we’re eager
to get back to all things school food. With $400M+ invested in school food from
multiple levels of government, the 2025/26 school year is shaping up to be an
exciting one in Canada, and over the next few weeks, we’ll be sharing some
updates and resources that we hope you’ll find helpful in your school food journey
this year, whatever your goals may be.

To get started, in this newsletter, you will find information about our Dig In! Seed
Grants. Delivered in partnership with the generous support of The Schad
Foundation and back by popular demand, we are now accepting applications from
K-12 schools across the country through October 20th. Learn More here. 

We are also pleased to announce this year’s Farm to School Month theme,
School Food For All: Nourishing Futures. This title and theme will extend to the
highly anticipated 2026 National School Food Forum that we are pleased to be
hosting June 3-4, 2026 along with our partners the Collectif québécois, Équiterre,
and the Coalition for Healthy School Food.

Finally, sure to provide inspiration and practical tools for any school food program,
you can find our recent webinar recap showcasing Flourish! School Food
Society’s Open Source Guide to school food programs.

On behalf of the entire F2CC team, we wish you all the best for the 2025/26
school year. Thank you for being a champion of school food in Canada and we
look forward to sharing more with you in the weeks and months ahead.

http://www.farmtocafeteriacanada.ca/get-involved/
https://www.facebook.com/groups/FarmtocafeteriaCanada
https://www.instagram.com/farm2cafeteria/
https://www.youtube.com/channel/UCQjcYiICtAygShD3IwNsewQ
http://www.farmtocafeteriacanada.ca/
mailto:info@farmtocafeteriacanada.ca
https://www.healthyschoolfood.ca/post/provinces-territories-municipalities-invest-400m-annually-in-school-food
https://www.farmtocafeteriacanada.ca/2025/09/seed-grants-are-back-for-the-2025-26-school-year/


Jesse Veenstra (she/her)
Executive Director

🎤 Now accepting grant applications!

Until October 20th, schools across Canada can apply for one of our
 Dig In! Seed Grants, valued at up to $3,000 these grants are
generously supported through our continued partnership with The
Schad Foundation.

These grants are ideal for schools that are looking to create positive change in
their school food environment and to get started on a farm or local food to school
journey.

Learn more and apply

https://www.farmtocafeteriacanada.ca/2025/09/seed-grants-are-back-for-the-2025-26-school-year


School Food for All: 
Nourishing Futures

Together with local hosts, the Collectif québécois and Équiterre,
Farm to Cafeteria Canada and the Coalition for Healthy School
Food are delighted to announce "School Food for All: Nourishing
Futures" a two-day pan-Canadian forum that will shape the future
of school food in Canada. 

We invite you to join us on June 3 and 4, 2026, in Tiohtià:ke -  Montreal - for this
exciting event that will gather school food practitioners, educators, food system
community leaders, researchers, public health professionals, decision-makers
and, other champions of school food to connect, learn, share and set common
goals to ensure every child in Canada eats well at school, now and for future
generations.

We look forward to sharing more information with you soon. To receive updates
about this event, please register below.

Yes, keep me informed!

NEW RESOURCE

https://form-can.keela.co/2026-school-food-forum-newsletter


On June 11, Farm to Cafeteria Canada and the Coalition for Healthy School
Food co-hosted a webinar introducing Flourish! School Food Society’s new
Open Source Guide to Creating a Community Rooted School Food
Program. 

In this webinar, Matthew Kemshaw, Executive Director of Flourish, shared insights
from providing community-driven food services to 30 schools and 3,000+
students, and walked through actionable steps for building school meal programs
rooted in local food, cultural diversity, and scratch cooking. If you’re interested in
starting or strengthening a school food program, this recording and guide are
invaluable resources and sure to inspire. Watch the recording and take a look at
the Guide below.

Learn more

https://www.farmtocafeteriacanada.ca/2025/05/webinar-guide-to-creating-a-community-rooted-school-food-program


Map the change you want to see 
in school food!

In as little as 5 minutes, YOU can help inform 
school food program and policy development in Canada!

By registering on Canada’s School Food Map, you’re helping to document
activities happening across Canada to transform how food is experienced,
learned and celebrated in schools.

If you represent a school, community organization, farmer or other local food
producer, then you can register on the map!

Want to learn more about our School Food Map? 
Check out our Map Features Video 

and Registration Demo Video.

Help map the change you want to see in school food in Canada!

Register now!

10 Ways to Get Involved!
Whether you are brand new to Farm to Cafeteria Canada, or a long-time

member of the community, there are lots of ways to get involved!

Get Involved Donate

Farm to Cafeteria Canada’s team and project partners acknowledge that we live, work and

play on the ancestral lands of the diverse First Nations, Inuit and Métis people of what we

now call Canada. Farm to Cafeteria Canada is committed to reflecting, honouring and

amplifying Indigenous voices, perspectives and values in our work. To learn more please visit

https://www.farmtocafeteriacanada.ca/our-impact/school-food-map/
https://youtu.be/zmfpiGAEUBE
https://youtu.be/QTK3jV-Bjys
https://www.farmtocafeteriacanada.ca/our-impact/school-food-map
http://www.farmtocafeteriacanada.ca/get-involved
https://www.farmtocafeteriacanada.ca/donate


our Nourishing Relations page. To learn the traditional territories on which our individual team

members are located, please visit our team page.
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Bonjour firstname,

Nous espérons que la rentrée scolaire se déroule bien!

Au printemps dernier, nous avons lancé deux nouvelles opportunités de
financement : les bourses Pratiques alimentaires autochtones dans les écoles et
les Subventions pour l’infrastructure alimentaire scolaire. Dans cette infolettre,
nous sommes ravi(e)s de vous présenter les récipiendaires et de souligner

https://www.farmtocafeteriacanada.ca/nourishing-relations/
http://www.farmtocafeteriacanada.ca/about-us/our-team/
https://www.facebook.com/groups/FarmtocafeteriaCanada
https://www.instagram.com/farm2cafeteria/
https://www.youtube.com/channel/UCQjcYiICtAygShD3IwNsewQ
http://www.farmtocafeteriacanada.ca/
mailto:info@farmtocafeteriacanada.ca
http://www.farmtocafeteriacanada.ca/get-involved/
http://www.farmtocafeteriacanada.ca/fr/impliquez-vous/
https://www.facebook.com/groups/FarmtocafeteriaCanada
https://www.instagram.com/farm2cafeteria/
https://www.youtube.com/channel/UCQjcYiICtAygShD3IwNsewQ
https://www.farmtocafeteriacanada.ca/fr/
mailto:info@farmtocafeteriacanada.ca


certains des projets inspirants qui seront menés cette année.

Nous sommes aussi très heureux et heureuses de compter de nouveau parmi
nous Laurie LaBreque de l’école Kâpapâmachakwêw - Wandering Spirit pour un
deuxième atelier en ligne, le 15 octobre prochain. Vous trouverez les détails de
l’événement ci-bas. D’ailleurs, si vous avez manqué son premier atelier, vous
pouvez consulter l’enregistrement ici.
Finalement, je tiens aussi à vous rappeler que l’appel de projets pour nos bourses
de démarrage Le Canada : Une terre fertile est lancé, et ce, jusqu’au 20 octobre.
Pour en savoir plus et pour déposer votre candidature, veuillez cliquer ici.

Cordialement,

Jesse Veenstra
Directrice exécutive

🎤 L’appel de projets pour les Bourses 
de démarrage est commencé!

Jusqu’au 20 octobre, les écoles du Canada peuvent déposer leur
candidature pour obtenir une Bourse de démarrage d’une valeur
pouvant aller jusqu’à 3 000$, grâce à un partenariat avec la
Fondation Schad.

Ces bourses sont idéales pour les écoles souhaitant mettre en place des
changements positifs au sein de leur offre alimentaire et pour entamer un projet
de production alimentaire ou d’alimentation locale à l’école. 

Pour en savoir plus et pour déposer votre candidature

https://www.farmtocafeteriacanada.ca/fr/2025/09/les-bourses-de-demarrage-sont-de-retour-pour-lannee-scolaire-2025-2026


L'alimentation scolaire pour tous : 
Nourrir l'avenir

Ensemble, le Collectif québécois, Équiterre, De la ferme à la
cafétéria Canada et la Coalition pour une saine alimentation
scolaire, sont ravis d'annoncer le forum « L'alimentation scolaire
pour tous : Nourrir l'avenir », un rassemblement pancanadien de 2
jours qui façonnera l'avenir de l'alimentation scolaire au Canada.

Nous vous invitons à vous joindre à nous les 3 et 4 juin 2026 à Tiohtià:ke -
Montréal, pour cet événement passionnant qui réunira des professionnel.le.s de
l'alimentation scolaire, des éducateurs.trices, des leaders communautaires du
système alimentaire, des chercheur.euse.s, des professionnel.le.s de la santé
publique, des décideur.euse.s et d'autres champion.ne.s de l'alimentation scolaire
afin de créer des liens, d'apprendre, de partager et d'établir des objectifs
communs pour garantir que tous les enfants du Canada mangent bien à l'école,
aujourd'hui et pour les générations futures.

Nous sommes impatients de vous communiquer plus d'informations. Pour
recevoir des mises à jour sur cet événement, veuillez vous en dessous. 

Oui, tenez-moi au courant

https://form-can.keela.co/2026-school-food-forum-newsletter


NOUVELLE RESSOURCE

Le 11 juin, De la ferme à la cafétéria Canada et la Coalition pour une
saine alimentation scolaire ont mené un webinaire introduisant le
Guide pour la création d’un programme d’alimentation scolaire
ancré dans la communauté de la Flourish! School Food Society.

Dans ce webinaire, Matthew Kemshaw, Directeur exécutif de Flourish, a partagé
plusieurs perspectives sur l’offre de services alimentaires communautaires à 30
écoles et plus de 30 000 élèves, en plus d’étapes concrètes vers le
développement d’un programme de repas scolaires ancré dans l’alimentation
locale, la diversité culturelle et la cuisine maison. Si vous êtes intéressé(e) à
entamer ou à renforcer un programme d’alimentation scolaire, cet enregistrement
et ce guide seront, sans aucun doute, des ressources précieuses et inspirantes.
Visionnez l’enregistrement et consultez le Guide en cliquant sur le lien ci-
dessous.

Pour en apprendre plus

https://www.farmtocafeteriacanada.ca/2025/05/webinar-guide-to-creating-a-community-rooted-school-food-program


Cartographiez le changement que vous 
voulez voir dans l'alimentation scolaire!
En aussi peu que 5 minutes, VOUS pouvez contribuer au

développement des politiques et des programmes 
alimentaires scolaires au Canada!

Saviez-vous que la Carte de l’alimentation scolaire du Canada dispose d’une
option pour afficher les territoires autochtones? Grâce à une collaboration avec
native-land.ca, vous pouvez maintenant explorer les territoires autochtones sur
lesquels les écoles et les partenaires communautaires à travers le pays sont
situés. Pour ce faire, cliquez sur l’icône “Toggle On” dans le coin gauche du bas
de la carte.

En vous inscrivant sur la Carte de l’alimentation scolaire du Canada, vous
contribuez à documenter les activités qui, partout au Canada, transforment la
façon dont l’alimentation est perçue, enseignée et célébrée dans les écoles.

Si vous représentez une école, une organisation communautaire, une ferme ou
tout autre fournisseur local, inscrivez-vous sur la carte!

Vous souhaitez en apprendre davantage sur notre
 Carte de l’alimentation scolaire? 

Consultez notre vidéo sur les Fonctions de la Carte 
et notre vidéo expliquant comment vous y inscrire.

http://native-land.ca/
https://www.farmtocafeteriacanada.ca/fr/notre-impact/carte-de-alimentation-scolaire-au-canada/
https://youtu.be/zmfpiGAEUBE
https://youtu.be/QTK3jV-Bjys


Aidez-nous à cartographier le changement que vous souhaitez voir
en alimentation scolaire au Canada. 

Inscrivez-vous maintenant!

Dix façons de participer au mouvement!
Que vous veniez de découvrir le réseau De la ferme à la cafétéria Canada ou que vous
soyez membre de longue date de notre communauté, il existe de nombreuses façons

de participer au mouvement!

Comment participer

L’équipe De la ferme à la cafétéria Canada et ses partenaires reconnaissent qu’ils habitent et
travaillent sur les terres ancestrales des divers peuples Inuits, Métis et autochtones de ce
que nous appelons aujourd’hui le Canada. De la ferme à la cafétéria Canada s’engage à
refléter, à honorer et à amplifier les voix, les perspectives et les valeurs autochtones dans
son travail. Pour en savoir plus, veuillez consulter notre page intitulée Nourrir les relations.
Pour connaître les territoires traditionnels sur lesquels se trouve chacun des membres de
notre équipe, veuillez consulter la page de notre équipe.

Pour des nouvelles, suivez-nous sur

               

https://www.farmtocafeteriacanada.ca/fr/notre-impact/carte-de-alimentation-scolaire-au-canada
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http://www.farmtocafeteriacanada.ca/fr/a-propos-de-nous-2/notre-equipe/
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https://www.youtube.com/channel/UCQjcYiICtAygShD3IwNsewQ
https://www.farmtocafeteriacanada.ca/fr/
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Droit d’auteur© 2025 De la ferme à la cafétéria Canada, Tous droits réservés. Vous êtes inscrit à la liste de
diffusion du réseau De la ferme à la cafétéria Canada et/ou vous en êtes membre. 

pour vous désabonner de cette liste

De la ferme à la cafétéria Canada est un organisme de bienfaisance canadien enregistré sous le numéro
738633601RR0001.


